
Види прийменників за будовою
 

Прості – складаються з 
однієї основи

 

по, про, у, без, коло, протягом, 
до, по, край, близько та ін.

 

Складні – утворюються 
поєднанням кількох 
простих прийменників

 

з-поперед, з-за, понад, довкола, 
напроти, заради, з-попід та ін.

 

Складені – складаються з 
двох частин, що пишуться 
окремо.

 

нарівні з, на чолі, одночасно з, 
за допомогю, в галузі, з метою, 
паралельно з, згідно з, 
відповідно до та ін.



Вибіркова робота

Протягує руку Прийменник.
- Прийми,- йому каже Іменник.
-  Прийменник я не приймаю,
Бо права такого не маю.
Кожен з нас – це слово окреме,
Тому ти тримайся окремо від 
мене.
Та куди б не сховався Іменник,
Знайде його всюди   
Прийменник.
На столі й під столом,
У селі й за селом,
             
 
 

Біля лісу, коло ставу,
У театрі, на виставі.
Вчепився за нього хвостом
На мосту і під мостом.
І міняє так часто хвоста.
Наш Іменник, мабуть, 
неспроста.
Тільки правило знайте 
просте:
Хвіст той ніколи не 

приросте


